
Prezenčná listina

zo zasadnutia Komisie pre inovácie a zefektívnenie služieb občanom

zo dňa 18.9.2023, konanej v malej zasadačke Mestského úradu v Rajeckých. Tepliciach

Meno Podpis
Členovia komisie:

Mgr. Rastislav Slyško ............v.r.......................
PharmDr. Mária Masaryková ............v.r.......................
Ing. Matej Mahút ............v.r.......................
Ing. Matej Mojžiš .............v.r......................
Mgr. Andrej Valúch ..............v.r.....................

Prizvaní zamestnanci mesta:
Ing. Zuzana Žideková ..............v.r.....................
Mgr. Anna Ciriaková, PhD. ..............v.r.....................

Zapisovateľ: Mgr. Zuzana Bieliková .............v.r........................

Začiatok rokovania o: 18:00 h.

Predseda komisie Mgr. Rastislav Slyško privítal členov komisie. Z piatich členov komisie boli

prítomní 5 členovia. Predseda komisie konštatoval, že komisia je uznášaniaschopná. Za

overovateľa zápisnice ustanovil Mgr. Andrea Valúcha. Na komisiu boli prizvaní aj

zamestnanci mesta, aby doplnili informácie k prerokúvanej problematike.

Rokovanie viedol predseda komisie Mgr. Rastislav Slyško. Komisia sa zaoberala

zverejneným programom.

Program:

1. Aktuálny stav s vývozom ZKO a recyklovateľného odpadu

2. Skúsenosti okolitých obcí (Združenie obcí Rajecká Dolina)

3. Návrh mesta k možnostiam riešenia vývozu ZKO a recyklovateľného odpadu

4. Rôzne

Bod č. 1 Aktuálny stav s vývozom ZKO a recyklovateľného odpadu

Pani Ciriaková informovala komisiu o aktuálnom stave vývozu triedených zložiek odpadu,

ako sú plasty, papier, sklo, kovové obaly a tetrapaky a uviedla, že mesto má uzatvorenú

zmluvu s organizáciou zodpovednosti výrobcov Naturpack, ktorá zber financuje, a Združenie

obcí Rajecká dolina (Zberný dvor Rajec) samotný zber realizuje. Na otázku predsedu komisie,

či mesto a v akej sume dopláca za vývoz triedených zložiek, pani Ciriaková uviedla, že mesto

na chod uvedeného združenia každoročne prispieva a na rok 2023 bol združením schválený

príspevok vo výške 2,5 €/ obyvateľa.

Predseda komisie sa informoval, ako môžeme kontrolovať vývoz odpadu u podnikateľov,

keďže ho považuje za problematický a myslí si, že nepriaznivý výsledok v rámci triedenia



môžu spôsobovať najmä podnikateľské subjekty. Pani Ciriaková informovala, že mesto nie je

oprávnené u podnikateľských subjektov vykonávať kontrolu nakladania s triedenými

zložkami, napr. zmluvy, toto oprávnenie má len okresný úrad. Mesto môže kontrolovať iba

obsah smetných nádob so zmesovým komunálnym odpadom. Ak sa však nastaví nový systém

a nádoby budú vážené, je predpoklad, že i podnikatelia začnú triediť odpad vo vyššej miere,

pretože poplatky budú adresné.

Pán Mahút podotkol, že v prípade vážiaceho systému by mesto vedelo pracovať s presnejšími

dátami.

Pani Ciriaková taktiež dodala, že podľa údajov Naturpacku bolo v meste za r. 2021

vytriedených odpadov v množstve 57 kg na obyvateľa, pričom priemer za všetky obce

združenia predstavoval necelých 43 kg na obyvateľa. Za rok 2022 tento údaj za R. Teplice

stúpol na 60 kg vytriedeného odpadu na obyvateľa.

Ďalej uviedla, že cena za uloženie 1 t odpadu na skládke v Šuji je rozdielna pre obyvateľov

a podnikateľov. Pre obyvateľov sa fakturuje 72 €/tonu odpadu, pre podnikateľov 78 €/tonu.

K uvedeným jednotkovým cenám je potrebné pripočítať poplatok do Envirofondu 22 €/t pri

dosiahnutej miere triedenia 34 % Pri vyššej miere triedenia je poplatok nižší.

Členovia komisie boli informovaní aj o tom, že počas mesiacov apríl až máj tohto roka, kedy

sa v R. Tepliciach odpad vyvážal samostatne bez spájania s okolitými obcami, bol

zaznamenaný pokles množstva odpadu mesačne cca o 10 t v porovnaní s rovnakým obdobím

minulého roka, čo môže poukazovať na to, že dohodnutý model prepočtu množstva odpadu na

skládke môže byť pre nás za súčasných podmienok nevýhodný. Riešenie vidí mesto

v zefektívnení vývozov a v zavedení ich evidencie.

Bod č. 2 Skúsenosti okolitých obcí (Združenie obcí Rajecká Dolina)

Okolité obce, ako uviedla p. Ciriaková, nemajú zatiaľ zavedený množstvový zber odpadu.

Niektoré obce (Konská, Stránske, Ďurčiná, Rajec) majú elektronickú evidenciu vývozov

a evidujú aj zbery triedených zložiek. Domácnosti tam platia paušálny poplatok ako u nás, ale

pri určitej miere triedenia majú nárok na zníženie poplatku. Tento model nie je v našich

podmienkach optimálnym riešením. Predseda komisie mal záujem o informáciu či budú aj iné

obce zavádzať nový systém vývozu ZKO. P. prednostka informovala, že starostovia

niektorých obcí na spoločnom stretnutí prejavili zatiaľ iba predbežný záujem o množstvový

zber, resp. váženie smetných nádob. Konečné rozhodnutia nie sú ešte známe.

Bod č. 3 Návrh mesta k možnostiam riešenia vývozu ZKO a recyklovateľného odpadu

Predseda komisie sa spýtal na systém vývozu odpadu, ktorý navrhuje mesto.

Pani Ciriaková informovala členov komisie, že mesto navrhuje zaviesť vážený množstvový

zber pre rodinné domy a bytové domy (podmienka sú uzavreté stojiská) a pre PO

a podnikateľov. Vysvetlila, že vážená bude každá nádoba a tento systém bude spravodlivejší



pre tých občanov, ktorí odpad triedia. Taktiež dodala, že v súčasnosti má mesto chýbajúcu

evidenciu, a aj prerozdeľovanie vyvezeného odpadu medzi podnikateľov a obyvateľov

nemusí zodpovedať realite. Tento problém by sa taktiež vyriešil zavedením váženého zberu.

Výhodou je, ako podotkla prednostka MsÚ, že mesto bude disponovať 3 stojiskami. Bude

však potrebné občanov v tejto problematike vzdelávať a venovať sa i celkovej propagácii.

Pani Masaryková uviedla, že v súčasnej situácii má mesto zlú resp. nedostatočnú evidenciu

vývozu odpadov a ocenila, že mesto rieši súčasný stav, ktorý bude v budúcnosti v prospech

našich občanov.

Predseda komisie upozornil na technické riziká váženie odpadu na úrovni smetnej nádoby.

Váhy na zberných autách môžu vykazovať značné rozdiely voči celkovej vyvezenej váhe

odpadu z mesta. Konštatoval, že to je jeden z dôvodov, pre ktorý k tomuto modelu

nepristúpilo viacero obcí. Informoval členov komisie, že existujú aj iné prístupy. Napríklad v

obci Oščadnica zaviedli evidovaný množstevný zber bez váženia na úrovni smetnej nádoby.

Na zberných nádobách sú umiestnené čipy. Obec nastavila periodicitu vývozu 2x za mesiac.

Vo VZN stanovila poplatok za 1l ZKO. Poplatok za 1l sa vynásobí konkrétnou veľkosťou

smetnej nádoby. Keď má občan/firma záujem vyviesť smetnú nádobu tak ju vystaví na zbernú

trasu, alebo označí, že ju chce vyviesť. Fakturácia je realizovaná na štvrťročnej báze na

základe počtu konkrétne realizovaných vývozov. Predstavitelia mesta namietali, že tento

model zberu pravdepodobne nie je plne v súlade s platnou legislatívou.

V závere p. predseda komisie konštatoval, že zmena systému vývozu ZKO je zásadneho

charakteru a o konkrétnom riešení by mali rozhodnúť poslanci.

Mesto by malo koordinovať svoju stratégiu aj s inými obcami Rajeckej doliny a využiť ich

doterajšie skúsenosti.

Požiadal prítomných zástupcov mesta o doplnenie informácií.

Konkrétne:

1. Aké sú obstarávacie náklady spojené so zavedením navrhovaného riešenia váženého

zberu ZKO?

2. Aké sú prevádzkové náklady navrhovaného systému?

3. Aké konkrétne obce združenia Rajecká dolina sa rozhodli zaviesť vážený množstevný

zber ZKO.

4. Stanovisko mesta či je legislatívne možné zaviesť evidovaný množstevný zber ZKO aj

bez váženia na úrovni jednotlivej smetnej nádoby.

5. Pripraviť pre poslancov aj alternatívne riešenia zberu ZKO, aby sa vedeli kompetentne

v tejto zásadnej otázke rozhodnúť v prospech mesta a občanov.

Koniec rokovania o: 20:35 h



V Rajeckých Tepliciach 20.9.2023

Zapísala: Mgr. Zuzana Bieliková

Overili:

...................v.r............................

Mgr. Rastislav Slyško

predseda komisie

.................v.r...........................

..................................


